
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 328 af 15. marts 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Joachim B. Olsen (LA). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Kristina Astrup Blomquist 
  

9. april 2019 
J.nr. 2019 - 2429 

 

Skatteudvalget 2018-19
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 328 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren udtaler til TV2, at chokoladeafgiften årligt indbringer 1,5 mia. kr., jf. artiklen 

”Joachim B. sender ministeren på arbejde med chokolade-spørgsmål” bragt på TV2’s 
hjemmeside den 14. marts 2019. Ministeren bedes oplyse om dette tal er fremkommet 

ved en afskaffelse af afgiften efter adfærd og tilbageløb. 

 

Svar 

Jeg har desværre været upræcis i min udtalelse omkring indtægterne fra chokoladeafgiften. 

Jeg kan således oplyse, at indtægten fra chokoladeafgiften i 2018 udgjorde 2,4 mia. kr., og 

en afskaffelse af chokoladeafgiften skønnes at medføre et mindreprovenu på ca. 2 mia. kr. 

efter tilbageløb og adfærd. 
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